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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 11/2023 vydáno 22. 11. 2023 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: B. Tobiášková 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 10. prosince 2023. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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Podzimní strašidelná výzdoba novoveské návsi  

 

Vybíráme z kronik: Vyprávěnky Josefa Moláčka (r. 1955) 

… je tomu již dávno, v devadesátých letech minulého století, naší touhou, naším 

nedostupným snem míti jízdní kolo, pokud se tak tehdejší kolo mohlo nazývati. Bylo to 

kolo, také jen dřevěné, zvýší asi 130 – 150 cm, ve vidlici, a na ni řidítka a od nich dle kola 

zahnuta tyč k malému zadnímu kolečku, také do vidlice. Ve středu velkého kola byla 

šlapadla. Bylo-li kolo dřevěné, drnčelo, jako když jede trakařem. Bylo-li opatřeno plnými 

obručemi z gumi, skákalo. Dívali jsme se závistivě na ony šťastlivce, kterým dopřáno, aby 

kolo měli. První byl synek ze mlýna z Vepřku, který z něho spadl, zlámal si ruku, druhý byl 

Václav Titěra, který rovněž spadl, zlámal si nohu a měl památku do smrti. Ze Sazené 

jezdil na „kole“ malíř V. Slabý a V. Štoupl, oba si natloukli.  

Pak na čas kola zapadla, až v roce 1896 a dále se začala výroba kol rozmáhat v té formě 

jaká jsou dnes, ovšem že ne tak dokonalá. Byla těžká, těškopádná a pro nás pro vysokou 

tehdá cenu nedostupná. Pak se oběh kol tak rozmohl, že cena jejich zlevnila a nebylo 

v naší obci rodiny, kde by nebylo kolo.  

Dnes i tento dopravní prostředek ustupuje moderním motocyklům a myslím, že není 

daleká doba, kdy i ten bude musit ustoupiti pohodlnějšímu autu. Není také důvodu, aby 

ten, který poctivě pracuje, si svůj život nezpříjemnil.  

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění, neupraveno) 
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Ve středu 1. 11. 2023 se sešlo zastupitelstvo obce na svém pravidelném 

zasedání v počtu 6 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. A. Titěra, Ing. P. Štorek,    

Ing. R. Hakrová, M. Srncová, Ing. B. Tobiášková. Omluveni byli: Ing. M. Knížková, 

M. Exner a Ing. arch. M. Hujer.  

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření obce v srpnu a v září 2023. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 5/2023. 

 Vzalo na vědomí zprávy informačního, kontrolního, finančního a kulturního 

výboru. 

 Projednalo požadavek města Veltrusy ohledně možnosti finančního 

příspěvku na rekonstrukci ZŠ Veltrusy a pověřuje starostu a místostarostku 

obce k dalším jednání s městem Veltrusy a ORP Kralupy nad Vltavou. 

 Projednalo ukončení nájmu dohodou s provozovatelem Hospody                 

U Pindase  a pověřilo starostu vypsáním záměru výpůjčky těchto prostor. 

V diskuzi starosta informoval o: 

 EIA – rozšíření dálnice D8 na 3 + 3 pruhy od Úžic po Novou Ves. V pondělí 

6. 11. 2023 se bude účastnit jednání na toto téma. 

 Opravě překopnutého kabelu v Nových Ouholicích. 

Zapsala Lucie Kinlová - Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi: 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva / zápisy ze zasedání zastupitelstva (v pravém 

sloupci). 

  
 

 

http://www.nova-ves.cz/
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   1. 8. 2023 31. 8. 2023 

BÚ Česká spořitelna I 3 530 048,19 Kč 3 551 508,50 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 375 571,92 Kč 572 158,92 Kč 

BÚ ČNB                                              12 219 062,26 Kč 11 962 947,50 Kč 

Pokladna 16 039,00 Kč 18 613,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  16 140 721,37 Kč 16 105 227,92 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 106 520,00 Kč 19. 8. 2023 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 60 000,00 Kč  1. 8. 2023 

Sociální pojištění 78 998,00 Kč  2. 8. 2023 

Zdravotní pojištění 37 261,00 Kč  2. 8. 2023 

Zákonná měsíční odměna (plat) 52 222,00 Kč  2. 8. 2023 

Plat 32 025,00 Kč  2. 8. 2023 

Zákonná měsíční odměna (plat) 31 342,00 Kč  2. 8. 2023 

Stavební poradenství 6/2023 40 000,00 Kč  3. 8. 2023 

Svoz tříděného odpadu 6/2023 106 025,88 Kč  14. 8. 2023 

Svoz komunálního odpadu 6/2023 47 567,74 Kč 14. 8. 2023 

Provoz ČOV Nová Ves 73 955,55 Kč 16. 8. 2023 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 8. 2023 

Příspěvek na žáky ZŠ Ledčice 

2022/2023 
50 400,00 Kč 28. 8. 2023 

II/608 NO – NV výstavba chodníků a 

příslušenství 
276 666,96 Kč 28. 8. 2023 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 38 020,89 Kč 31. 8. 2023 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 18 333 360,00 Kč 
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   1. 9. 2023 30. 9. 2023 

BÚ Česká spořitelna I 3 551 508,50 Kč 3 245 002,61 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 572 158,92 Kč 765 575,92 Kč 

BÚ ČNB                                              11 962 947,50 Kč 11 983 498,90 Kč 

Pokladna 18 613,00 Kč 27 507,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  16 105 227,92 Kč 16 021 584,43 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 108 610,00 Kč 19. 9. 2023 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Výsadba zeleně NO 150 000,00 Kč  1. 9. 2023 

Technický dozor – chodníky NO 42 955,00 Kč  1. 9. 2023 

Údržba zeleně 48 800,00 Kč  4. 9. 2023 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 60 000,00 Kč  4. 9. 2023 

Komplexní pojištění majetku 35 664,00 Kč  4. 9. 2023 

Sociální pojištění 94 118,00 Kč  5. 9. 2023 

Zdravotní pojištění 41 925,00 Kč  5. 9. 2023 

Záloha na daň z příjmů 34 015,00 Kč  5. 9. 2023 

Zákonná měsíční odměna (plat) 53 122,00 Kč  5. 9. 2023 

Mzda 36 005,00 Kč  5. 9. 2023 

Plat 42 208,00 Kč  5. 9. 2023 

Zákonná měsíční odměna (plat) 31 342,00 Kč  5. 9. 2023 

Projekt byty Staré Ouholice 78 650,00 Kč  6. 9. 2023 

Traktůrek na údržbu zeleně 388 802,00 Kč  7. 9. 2023 

Svoz tříděného odpadu 8/2023 108 717,17 Kč  13. 9. 2023 

Svoz komunálního odpadu 8/2023 47 567,74 Kč 13. 9. 2023 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 9. 2023 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 36 590,33 Kč 30. 9. 2023 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 18 229 194,00 Kč 

Připravila R. Hakrová, místostarostka 
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Rekonstrukce povrchu II/608 v Nových Ouholicích 

Vážení spoluobčané,  

jak už jsem psal v minulých číslech zpravodaje, stavba rekonstrukce II/608 

v Nové Vsi i Ouholicích sice skončila, ale nedodělků je ještě mnoho. 

Jedním z nich je i úsek silnice od „rybníčku“ v Nových Ouholicích směrem 

k autobazaru. Ve vyjetých kolejích se drží voda způsobující při větších deštích 

„tsunami“, které div neporazí chodce na chodníku, ve výmolech drncají                 

a bouchají kola. Opravdu mě to štvalo, protože to na celý projekt vrhalo opravdu 

špatné světlo. Hodně jsme tlačili na to, aby se úsek dodělal v rámci této akce. 

Jednak kvůli lidem, kteří v této části bydlí a které to skutečně ohrožuje                  

a způsobuje jim to diskomfort, jaký předtím neměli. A také kvůli řidičům, 

protože jsme si byli vědomi, že to zase „slízneme“ jako vždycky, což už jsem 

znovu zažít nepotřeboval. Protože to, že to není silnice naše, ale kraje, nikomu 

nevysvětlíte… 

 

Bohužel ale tenhle úsek nebyl nijak řešen ani projekčně, kraj ho měl až v další 

etapě rekonstrukce II/608, která sem postupně přijde od Zdib. To by bylo ale až 

za několik let, jsem proto rád, že se nakonec rozhodli tenhle úsek udělat už nyní. 

Dozvěděl jsem se o tom až po uzávěrce minulého zpravodaje, proto jsem vás 

bohužel nemohl informovat s předstihem. Učinil jsem tak aspoň na sociálních 

sítích. 
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V tomto úseku tedy dojde od 20. 11. 2023 do 7. 12. 2023 k úpravě odvodnění   

a výměně povrchu. Bude to na několik etap a vždy bude provoz řízen 

kyvadlově semafory.  

Jako obec jsme si dali požadavek, 

aby opět nedošlo k proudění 

dopravy přes Staré Ouholice a 

Vepřek. I když je to jen relativně 

krátce, tak jsme nechtěli riskovat, 

že nám zničí nové silnice, o 

bezpečnosti dopravy nemluvě. 

Stavební úřad nám v tom ale 

bohužel nevyhověl, jelikož nebyla 

stanovena objízdná trasa. 

I když jsem pochopitelně rád, že se tenhle ostudný kousek zarovná až po začátek 

chodníku, tak mám obavu z chování neukázněných řidičů. Prosím všechny            

a zejména obyvatele Nových Ouholic o trpělivost, po tom všem už nás pár týdnů 

nemůže rozházet. 

Škola Veltrusy 

Rád bych vás také zasvětil do ambiciózního plánu města Veltrusy                         

na rekonstrukci jejich ZŠ. Veltrusy mají hotový projekt, včetně stavebního 

povolení, „přiklepnutou“ dotaci z IROP ve výši 40 mil. Kč, hotovou dokumentaci 

pro provedení stavby a momentálně u nich probíhají přípravy veřejné zakázky 

na výběr zhotovitele přístavby. 

Předpokládané náklady odhadují cca na 90 mil. Kč. Z vlastních zdrojů chtějí dát 

cca 24. mil. Kč a ostatní prostředky chtějí po obcích, se kterými mají spádovost. 

Tedy i od nás (máme s nimi spádovost pro II. stupeň). Připravili si na to propočet 

dle počtu dětí, které tam poslední roky chodily, náš podíl vychází nějakých 6 mil. 

Kč., před námi jsou už jen Vojkovice s 6,2 mil. Kč. Ostatní obce by přispěly menší 

částkou. Co se mně ani zastupitelům moc nelíbí, je to, že projekt vůbec neřeší 

navýšení kapacity. Škola by dál měla kapacitu cca 530 dětí. Je to totiž 

podmínkou dotace, že nesmí být využita na rozšíření kapacity, ale na zkvalitnění 

vzdělávání. Veltrusy tak pouze doplní chybějící odborné učebny atd.  

Což je ve světle faktu, že nám Veltrusy v minulosti vypověděly spádovost pro     

1. stupeň (až na Miřejovice) právě z důvodu kapacity, která se teď nijak 
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nenavýší, poměrně zásadní problém. Veltrusy nám i ostatním obcím nabízejí 

uzavření veřejnoprávní smlouvy, kde bychom měli výměnou za poskytnuté 

peněžní prostředky garanci spádovosti pro oba stupně na určitý počet let. 

V případě vypovězení smlouvy by nám tyto prostředky vrátily, bylo by to 

ošetřeno sankcemi atd., o formě momentálně jednáme. 

Pozorní čtenáři jistě namítnou, že něco podobného už jsem tady řešil, jen se to 

týkalo ZŠ v Kralupech nad Vltavou. Je to skutečně pravda, letos v únoru jsme na 

zastupitelstvu schválili usnesení o možnosti vytvoření svazkové školy s městem 

Kralupy nad Vltavou z budovy bývalého SOU a SOŠ. Dle odhadů, co jsme tehdy 

propočítávali pro Kralupy, by tato škola naši potřebu počtu předpokládaných 

míst pokryla. Nejnovější informace jsou ale takové, že Kralupy nakonec nechtějí 

jít cestou svazkové, nýbrž městské školy. Vzhledem k tomu, že město 

momentálně teprve jedná s krajem o koupi této budovy a mají zpracovanou 

studii, jeví se projekt města Veltrus v časovém horizontu jako rychlejší řešení. 

Veltrusy by rády začaly stavět už příští rok. Kralupská škola vypadá nejdřív          

na roky 2027/2028.  

Jak je z toho patrné, nemáme bohužel moc na výběr. Nemůžeme v této situaci 

riskovat, že neposkytnutím této „dotace“ Veltrusům přijdeme i o spádovost pro 

právě druhý stupeň, který je v našem regionu velice problematický. Podotýkám, 

že MŠMT slíbilo dotaci pouze na 1 novou školu v celém ORP, zřejmě i proto se 

Veltrusy rozhodly jít cestou této formy dotace. V podstatě je to možná cesta ke                  

dvěma „novým“ školám v našem okolí. Ještě byl ve hře projekt v sousední 

Nelahozevsi na rozšíření jejich ZŠ o druhý stupeň, což by nám velmi pomohlo. 

Bohužel ten ale momentálně tvrdě narazil u památkářů a nevypadá to moc 

nadějně.  

EIA na zkapacitnění D8 

V průběhu listopadu jsme se zastupiteli 

také řešili projekt zkapacitnění dálnice D8 

Zdiby – Nová Ves. V tomto úseku by měla 

být dálnice rozšířena na 3 + 3 pruhy. Což 

v našem případě znamená předělání mostu 

přes Vltavu, demolici stávajících 

protihlukových stěn (včetně těch, co se 

začnou stavět v příštím roce), předělání 
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křižovatky a další. S tím pochopitelně hrozí větší nárůst dopravy a hluku. Projekt 

nyní pokročil do fáze EIA, což je anglická zkratka pro posouzení vlivu na životní 

prostředí. 

Na jeho prostudování jsme měli pouhých 30 dní od zveřejnění, přičemž 

dokumentace obsahuje více než 1 500 stran vesměs odborného textu. Nechali 

jsme si zpracovat znalecký posudek na těleso mostu a jeho vliv na Vltavu 

zejména při povodních. Další posudky jsme nechali vypracovat s okolními 

obcemi v rámci Koridoru D8, dále jsme připravili právní analýzu a další podklady.  

Naše obec, stejně jako všechny dotčené obce, měla připomínky už na začátku, 

v rámci zjišťovacího řízení. Právě z něho vzešly konkrétní požadavky jednotlivých 

obcí. Konkrétně u nás to bylo zejména posoudit stavbu společně s plánovanou 

VRT – hlavně hluk, prach, emise. Dále posouzení na povodňovou situaci, veškerá 

možná protihluková opatření, maximum možných kompenzačních opatření, 

včetně zeleně atd. Bohužel téměř nic z našich požadavků, stejně jako dalších 

obcí, není v dokumentaci obsaženo. 

Naopak je její odborná úroveň pofidérní. Například nová protihluková stěna       

u Všestud za téměř 100 mil. je tam navržena k demolici a není jasné, zda postaví 

novou, protože podle nových hlukových limitů už může být hluk v „normě“. Je 

mi vážně smutno z toho, jakým způsobem plýtvá stát peníze a jak se snaží tyto 

projekty tlačit na sílu, viz liniový zákon nebo tento nekvalitní projekt. 

 Je potřeba se vůči tomu jednoznačně vymezit a „nedat se“, protože si neumím 

představit, že by se tenhle paskvil dočkal realizace. Nebo vlastně dokážu, ale 

dopadlo by to stejně jako při realizaci D8 v 90. a nultých letech, kdy nebylo 

obcím kompenzováno vůbec nic a obyvatelé tyto důsledky pociťují dodnes. 

Stejně nekompromisní musíme začít být i ohledně VRT, protože mám pocit, že 

s námi stát nehraje fér hru. Jednoznačným cílem obcí tedy nyní v rámci 

procesu EIA je, aby bylo k projektu vydáno nesouhlasné stanovisko, případně 

byl vrácen k přepracování a doplnění. 

V tomhle bych chtěl na všechny apelovat, prosím, zajímejte se o to. Nenechme 

si namluvit, že rozšíření dálnice nebo stavba VRT nám jako obci přinese něco 

pozitivního. Obrátil jsem se s okolními starosty na pana ministra Kupku              

a chceme s ním přístup státu k těmto stavbám probrat osobně.  

Určitě vás budu informovat o dalším vývoji. 

Lukáš Jansa, starosta 
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Dobrý den, 

obdrželi jsme poštou výhružný dopis ohledně 

našeho psa. 

Byl bych rád, pokud by tento dopis mohl být 

zveřejněn ve zpravodaji, aby i ostatní majitelé 

psů měli tuto informaci, jako předtím byla 

zveřejněna informace ohledně ztráty koček        

a střílení na ně.  

Děkuji  a přeji hezký den. 

J.  Sváda 
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ZÁMĚR NA PRONÁJEM 
PROSTOR POHOSTINSTVÍ 

V NOVÉ VSI 
    

Nová Ves dne 20. 11. 2023 

Č.j.: 1201/23/OU 

Obec Nová Ves 

v souladu s ust. 39 odst. 1) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, 

zveřejňuje záměr VYPŮJČIT 

nebytové prostory (prostory sloužící podnikání – provozování provozovny pohostinství) nacházející 

se v jednotce č. 154/1 (jiný nebytový prostor) v přízemí (prvním nadzemním podlaží) budovy č.p. 

154, která je součástí pozemku stp.č. 163/1 v k.ú. Nová Ves u Nelahozevsi, část obce Nová Ves, 

obec Nová Ves, okres Mělník, včetně vybavení a zařízení nebytových prostor. 

- Podlahová plocha nebytových prostor: 160,5 m2  
- Účel výpůjčky: provozování provozovny pohostinství pro veřejnost, preferujeme nabídky       

s vyvařováním a podáváním teplých jídel 
- Doba výpůjčky: od 7. 12. 2023 na dobu neurčitou 
- Vratná kauce: 20.000,-Kč splatná ke dni uzavření smlouvy o výpůjčce 
- Otevírací doba provozovny: minimálně 5 dní v týdnu, otevírací doba minimálně od 14.00 

hod. do 20:00 hod. 
 

Další podmínky výpůjčky jsou uvedeny v návrhu smlouvy o výpůjčce, který je k dispozici                   

na Obecním úřadě Nová Ves. 

Zájemci podají nabídku formou podepsaného návrhu smlouvy o výpůjčce, v němž vyplní své 

identifikační údaje (jméno, datum narození, adresu trvalého pobytu, IČ, telefon, příp. e-mail, 

bankovní spojení, atd.), provozní dobu provozovny a smlouvu podepíší. 

Nepodepsané smlouvy nebo smlouvy bez doplněné provozní doby provozovny nebudou 

považovány za platnou nabídku. Podáním nabídky ani podpisem návrhu smlouvy o výpůjčce           

ze strany zájemce nevzniká mezi obcí a zájemcem žádný právní vztah ani jakýkoliv závazek ze 

strany obce se zájemcem smlouvy o výpůjčce uzavřít. 

Společně s podepsaným návrhem smlouvy o výpůjčce musí zájemce předložit: 

- kopii dokladu o oprávnění zájemce k výkonu podnikatelské činnosti k naplnění účelu 
výpůjčky (provozování provozovny pohostinství) – kopii živnostenského oprávnění a kopii 
výpisu z obchodního rejstříku (pokud je v něm zájemce zapsán)  
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- čestné prohlášení zájemce, že nebyl pravomocně odsouzen pro trestný čin, jehož skutková 
podstata souvisí s předmětem činnosti či podnikáním zájemce nebo pro trestný čin 
hospodářský nebo proti majetku a že nemá v evidenci zachyceny daňové nedoplatky ani 
závazky z titulu sociálního a zdravotního pojištění 

- údaje o dosavadní činnosti zájemce související s účelem výpůjčky (praxe, zkušenosti                
a reference) 

- způsob využití vypůjčovaného majetku k naplnění účelu výpůjčky – zpracováno formou 
podnikatelského záměru (personální, materiální a technické zabezpečení provozu 
provozovny a rozsahu poskytovaných služeb – nabízený sortiment, dodavatelé apod.) 

 

Zájemci podají nabídky (podepsaný návrh smlouvy o výpůjčce a shora uvedené doklady) na Obecní 

úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52, v uzavřené obálce nadepsané „Nabídka na výpůjčku prostor 

– provozovna pohostinství Nová Ves. Neotvírat.“, a to do 6. 12. 2023 do 14,00 hodin. Ve stejné 

lhůtě se lze k tomuto záměru vyjádřit. 

Bližší informace lze získat v úřední dny na Obecním úřadě Nová Ves. 

Prohlídka nebytových prostor pro zájemce je možná po předchozí dohodě.  

Průkaz energetické náročnosti budovy je pro zájemce k nahlédnutí na Obecním úřadě Nová Ves. 

Obec informuje zájemce, že podáním nabídky vzniká v souladu s platnými právními předpisy obci Nová 

Ves (v postavení správce osobních údajů) oprávnění zpracovávat osobní údaje, které uvedl zájemce ve své 

nabídce, a to za účelem výběru vypůjčitele nebytových prostor uvedených v tomto záměru a jednání              

o uzavření smlouvy o výpůjčce. Uvedené osobní údaje bude zpracovávat obec prostřednictvím svých 

zaměstnanců k tomu oprávněných, starosty obce a místostarostky obce a příp. externího zpracovatele 

určeného k přípravě smlouvy o výpůjčce. Osobní údaje budou zpracovávány v elektronické formě                 

a manuálně, při zpracování osobních údajů nebude docházet k automatizovanému rozhodování. Osobní 

údaje obec nepředává dalším subjektům bez právního důvodu. Obec nepředává osobní údaje do třetí země 

ani mezinárodní organizaci.  

Osobní údaje budou obcí zpracovávány po dobu účinnosti uzavřené smlouvy o výpůjčce se zájemcem           

a trvání práv a povinností vyplývajících z uzavřené smlouvy o výpůjčce se zájemcem (u zájemce, s nímž 

bude smlouva o výpůjčce uzavřena), nebo do doby uzavření smlouvy o výpůjčce (u zájemce, s nímž 

smlouva o výpůjčce uzavřena nebude). Vzhledem ke skutečnosti, že 

obec je veřejnoprávním původcem ve smyslu právních předpisů na 

úseku spisové služby a archivnictví, je povinna při uchovávání 

dokumentů dodržovat tzv. skartační lhůty (skartační lhůta je doba, 

během níž musí být dokument uložen u obce, nemůže být zničen), 

které pro obec vyplývají z jejího vnitřního předpisu (spisového         

a skartačního řádu); osobní údaje budou proto obcí uchovávány po 

dobu nutnou k uchování dokumentů, v nichž jsou obsaženy. 
 

Obec si vyhrazuje právo nevybrat žádnou z předložených nabídek    
a nerozhodnout o výpůjčce nebytových prostor. 
 

Lukáš Jansa, starosta obce 

Vyvěšeno na úřední desce ObÚ Nová Ves.   

Současně zveřejněno na elektronické úřední desce. 
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Členskou schůzku jsme měli tentokrát ve vepřeckém mlýně, konkrétně 

v prostorách muzea „Bylo nebylo…“. Zabývali jsme se především spolkovými 

záležitostmi, mezi nimi vyúčtováním dotace a záměrem výroční členské schůze. 

Při hodnocení uplynulého období jsme nezapomněli ani na „Sokolský běh 

republiky“, který jsme spoluorganizovali s tím, že akce bohužel nenašla širší 

odezvu. Součástí schůzky byla i prohlídka exponátů muzea.  

Vrcholem pak přání k významnému životnímu jubileu naší nejstarší člence 

a zároveň první předsedkyni Spolku paní B. Nové. Je na místě poděkovat            

za vytvoření podmínek pro schůzku manželům Linzerovým, vedoucí muzea paní 

Tobiáškové a panu Šachovi.  

  
Část z nás se následně sešla na slavnostním otevření silnice v Nových 

Ouholicích. Akce byla pěkná - živá hudba, občerstvení – setkání se navzájem i se 

sousedy. Téměř třetina z nás našla cestu na „Zvonění na vepřecké zvony pro 

Č.R.“. Nevěděli jsme, co očekávat, a tak jsme se po více než půlhodině v dešti  

dočkali příjezdu dvou automobilů a následného cca 15minutového zvonění        

na každý ze zvonů zvlášť a obou zvonů současně. Zvědavější z nás se podívali        

i do zvonice.   

Poslední společnou zdařilou a početně dobře navštívenou akcí byl výlet 

vlakem do Prahy. Navštívili jsme „Svět medúz“ a ocenili jak nápad                           
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a zorganizování výpravy paní L. Vopálenskou, tak i skutečnost, že se s námi svezli  

i sousedé - nečlenové.  

Náš podíl byl citelný/viditelný i na úpravě vybraných hrobů u příležitosti 

Dušiček – zbavení listí, svíčky apod. 

V dalším období nás čeká:   

- zúčtování dotace s obecním úřadem,   

- 26. 11. v 15:00 hod. Divadlo Na Fidlovačce a představení „Hoří má 

panenko“ – (majitelé vstupenek), 

- členská schůze 7. prosince od 14 hodin v sále obecního úřadu,  

- výroční členská schůze v únoru 2024.  

 Předseda Spolku Ing. Bruno Vognič  
 

Srdečné a upřímné díky všem seniorům, kteří mi popřáli ve mlýně k mým 

půlkulatým narozeninám. Nečekala jsme tak krásnou kytici, natož tašku s dárky. 

Opět jsem nabyla přesvědčení, že DOBRÝ ČLOVĚK JEŠTĚ ŽIJE, a protože jsem od 

narození křesťanka, PŘEJI VŠEM BOŽÍ POŽEHNÁNÍ! 

Nestíhám všem poděkovat, zvláště pak za osobní dárky, ale za dobrý přístup 

k lidem děkuji manželům Vogničovým, Danušce Reslerové a kamarádkám. Také 

zpětně dobré dušičce Bohdance Tobiáškové za výzdobu kostela při svěcení 

zvonů. 

Také vše dobré zastupitelům obce, kteří též byli ve mlýně a vyslechli si, jak 

přátelské seniory mají.  

VŠEM DOBRÉ ZDRAVÍ A POHODU přeje Božena Nová 
 

 

Za naši obec se také přidáváme s blahopřáním  

paní Boženě Nové ke krásnému           

životnímu jubileu.  

Přejeme pevné zdraví a elán do dalších let! 

Děkujeme za léta obětavé práce nejen pro 

kostel a pro spolek seniorů. 

Lukáš Jansa, starosta 
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Běželi jsme Sokolský běh republiky – tři.  
Jak jste si možná všimli, v posledních dvou číslech Novoveského zpravodaje 

jsme inzerovali snahu o zavedení nové sportovní tradice v naší obci ve spojení 

s připomínkou vzniku naší vlasti, a to připojením se k sokolské iniciativě 

„Sokolskému běhu republiky“. Při volbě trasy 5 km crossového běhu jsme 

zohlednili skutečnost, že lze využít a připomenout Pražskou čáru i místo, kde byli 

8. května 1945 zabiti Němci naši spoluobčané Mergl a Šváb.  

Sokolský běh republiky má 104letou historii. V roce 1919 byl Sokoly 

organizován tzv. „Rozestavný běh 28. října“. Ze šesti míst na hranicích republiky 

se běžel štafetový běh do Prahy „…k presidentu republiky. Jeho smyslem bylo, 

aby Sokolstvo vzpomnělo na 28. října způsobem původním, jenž bylo současně 

projevem vnitřního života sokolského“. Běhu se zúčastnilo 8 869 běžců 

s výsledným časem 78,21 hod. (S náhradníky a pořadateli na akci participovalo 

15 929 osob).  

  

Běh je i v současnosti jednou z velkých akcí Sokola ČR. Letos se běželo na 

78 místech po celém světě,  včetně 12 za hranicemi ČR (Curych, Lisabon, San 

Francico, Sao Paulo, Washington D.C., Ottawa, Los Angeles, Cabo Roig, Dallas, 

Brezová pod Bradlom, České Selo, Paříž). Zúčastnilo se ho na 9 000 běžců.  

Protože oficiální účast je podmíněná finanční spoluúčastí, a my jsme nevěděli, 

jaký bude zájem, organizovali jsme si ji sami pro nás, zadarmo a bez 

startovného. Předběžný zájem o běh projevili účastníci letošního 

quatrotriatlonu, oslovili jsme sportovní a další aktivní spolky v obci i okolí.         

Na start přišla jedna běžkyně z Nelahozevsi. Nemáme ve zvyku něco vzdávat, 

proto jsme se na trať vydali a ji uběhli ve třech, tj. dva organizátoři a zmíněná 

dáma.  
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První, či nultý ročník máme za sebou. Přemýšlíme, proč se aktivita nesešla 

s odpovídajícím zájmem a co dál. Myšlenku slavit toto významné datum našich 

dějin spoluúčastí na Sokolském běhu republiky neopouštíme. Příští rok zkusíme 

aktivitu zopakovat. Možná, že v trochu pozměněném formátu (obdobném 

Novoročnímu běhu) s důraznějším oslovením partnerských spolků a organizací.  

Za organizátory Bruno Vognič 

Některé minulé ročníky nám počasí příliš nepřálo, to však nebyl případ letošní 

Drakiády. Bylo přesně takové počasí, které si představíte pod pojmem 

„podzimní den“. Podzimní den, který mají děti namalovaný ve slabikáři. 

Jednoduše řečeno, náš větrný levý břeh Vltavy nezklamal, svítilo slunce, foukal 

vítr, základní podmínka pro úspěšné pouštění draků byla splněna.  

Sešli jsme se v sobotu ve tři odpoledne. K zahřátí byl pro všechny k dispozici čaj 

a vynikající bramboračka, pro dospělé pak horká medovina.  

Sešlo se okolo dvaceti dětí s různými 

draky. Někteří létali nízko, jiní vysoko.  

Jeden z draků byl vidět až od 

silničního mostu, jako přibitý na nebi. 

Po mém opětovném návratu na 

hřiště, kdy jsem byl něco vyřídit 

doma, se ptám: „Čí je ten drak, co je 

vidět až od mostu?“ Dostalo se mi 

odpovědi: „Ten je Aleška Vyhnala.“ 

Povídám: „To je výška, jak je asi 

vysoko?“ „No asi šedesát metrů, ale 

prý je jen na půlce šňůry“. 

Byla to paráda, létali tentokrát i ti 

draci, co se vloni ani neodlepili od 

země.  

Nechyběl ani oheň na opékání buřtů   

a pečení brambor v popelu. 

Bylo to vydařené odpoledne. 

Za MK Miřejovice Jiří Karas a Dana Burianová 
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Minulé fotbalové okénko jsme končili vyhraným zápasem nad jedním týmem 

z Nelahozevsi (TJ PTZ Viktorie Nelahozeves), toto fotbalové okénko budeme 

zápasem s dalším týmem z Nelahozevsi (TJ Dynamo Nelahozeves) začínat.  

TJ Sokol Nová Ves – TJ Dynamo Nelahozeves 2:0 (1:0) 

Poslední tři zápasy podzimní část sezóny 2023 / 2024 jsme odehráli na domácím 

hřišti. Bohužel se nám výhodu domácího hřiště vůbec nepodařilo využít. 

V sobotu 21. 10. 2023 jsme hostili nováčka soutěže, nově založený tým TJ 

Dynamo Nelahozeves. Soupeři se podařilo složit tým s několika fotbalovými 

špílmachry a prochází soutěží jak nůž máslem. Ani u nás se bohužel překvapení 

nekonalo. Soupeř z Nelahozevsi (navíc posílen o několik hráčů A-týmu) 

předváděl pohlednou kombinační hru, líbivou pro diváky. Nelahozeveští se 

dostali díky Michalu Pekárkovi do dvoubrankového vedení. Ve 30. minutě 

nádhernou střelou zpoza pokutového území snížil Martin Kolouch a do kabin se 

šlo za nadějného výsledku 1:2. 

Nedlouho po začátku druhého poločasu přišlo 16 minut hrůzy, během kterých 

jsme inkasovali 5 branek, a bylo rozhodnuto! V závěru sice ještě snížil Aleš 

Barnat, ale na víc už nám síly nestačily a prohráli jsme 2:7. 

Nutno ocenit diváckou podporu našich soupeřů, která vytvořila fajn atmosféru    

a bylo s nimi i příjemné posezení po zápase v našem bistru. 

Branky: Martin Kolouch, Aleš Barnat 

V dalším utkání jsme opět na našem hřišti hostili v derby soupeře ze Sazené. 

TJ Sokol Sazená – TJ Sokol Nová Ves 2:2 (1:1) 

Poslední říjnovou sobotu se na hřišti v Nové Vsi odehrálo utkání TJ Sokol Sazená 

- TJ Sokol Nová Ves. Původně se mělo hrát dopoledne v Sazené, ale na místním 

hřišti úřadovala už několik dnů divoká prasata a hřiště nebylo ke hře způsobilé. 

Proto jsme se domluvili na přesunu zápasu k nám. Kdo přišel později, měl trochu 

smůlu, protože hned v prvních 16 minutách padly dvě branky. 

Nehrál se hezký fotbal. Bohužel jsme nebyli schopni soupeře přehrát a využít 

domácího hřiště a opět jsme pohořeli na proměňování šancí. 

V 15. minutě jsme z prvního útoku Sazenských prohrávali. Hned se nám podařilo 

skóre otočit. V 16. minutě se trefil Milda Jandus. Do kabin se šlo za vyrovnaného 

stavu 1:1. 



 19 

Po přestávce se situace prakticky opakovala s tím rozdílem, že jsme šli do vedení 

my. V 64. minutě se trefil Zdeněk Karhan, ale hned 3 minuty nato soupeř 

vyrovnal a tím gólové zážitky skončily. 

Pak už se hrálo jen mezi vápny a nakonec si oba celky odnesly po bodu. 

Branky: Miloslav Jandus, Zdeněk Karhan  

V dalším zápase (posledním podzimním) jsme doma hostili TJ Sokol Dřínov. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Dřínov 3:4 (1:2) 

Ani v posledním zápase podzimní části sezóny jsme bohužel nevyužili výhodu 

domácího prostředí a prohráli jsme s TJ Sokol Dřínov 3:4. 

Pozitivní je, že jsme hned od začátku neprohrávali. 

Do vedení nás dostal z přímého volného kopu zahrávaného z levé strany těsně 

za hranicí pokutového území střelou na zadní tyč Pavel Mráz. 

Bohužel se nám vedení dlouho udržet nepodařilo a soupeř brankami ve 21. a 37. 

minutě skóre otočil. Do kabin se šlo za výsledku 1:2 pro hosty. 

Ti navíc v 52. minutě zvýšili vedení na 1:3. Pavel Mráz hned minutu na to 

krásnou střelou z 30 metrů překonal nepozorného brankáře hostí a snížil na 2:3. 

Hosté se dostali do dvoubrankového vedení ještě v 67. minutě.  

Poslední slovo měl opět nestárnoucí Pavel Mráz, když využil v 83. minutě pěkný 

centr z levé strany a vykřesal jiskru naděje, ale to bylo vše. 

Hosté si v nervózním závěru jednobrankový náskok pohlídali a odvezli si z Nové 

Vsi 3 body. 

Branky: 3x Pavel Mráz 

Podzimní část sezóny končíme na 8. místě se 14 body a celkovým skóre 31:32. 

Na hřišti se ještě chceme sejít tradičně na Silvestra k poslednímu fotbálku                      

a slavnostnímu přípitku. 

V polovině ledna se chystáme na zimní kondiční soustředění do Českého Dubu, 

věříme, že se dobře připravíme na druhou část sezóny a podaří se nám vylepšit 

postavení v tabulce. 

O startu jarní sezóny vás budeme samozřejmě informovat. 

Děkujeme fanouškům, partnerům a Obci Nová Ves                                                 

za přízeň a podporu a přejeme všem jen to nejlepší do nového roku                    

a hlavně pevné zdraví. 

Za TJ Sokol Nová Ves Petr Barnat 

https://www.facebook.com/NovaVesuMelnika?__cft__%5b0%5d=AZWdMjsjA_4oR-m5bhd-OYww6ARbnQyBbDj96gQBFHijAaJ8m2Mh4UwBh7J5cO8yzDVhN32zC3Q_Z-3xVCuWrhZlDSYonPe0pzHxOH1iaPLGyLz7C0GHJ5XLtYYhgstrGb2U9IsZiYQrAmgMWB5Sm2QPsLuFirnmUTvt2UNJeVUxQAKJY_Cwid-pX9qlUpxXV88&__tn__=-%5dK-R
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Pátek 3. listopadu – ten den nám odpoledne lilo jako z konve, museli jsme proto 

plánované strašidelné řádění přesunout z návsi rovnou na sál. Ale i tak se nás 

sešlo dost na to, abychom si užili skvělé 2 hodinky.  

Při vstupu na sál museli všichni projít černou jeskyní, za odměnu si vybrali 

dobrotu z truhly pokladů. 

  
Na sále to děti roztočily s čarodějnicí Klárou – byly hry, písničky, tanečky. Jako 

největší zábava se ukázala tma, jak jsme jednou zhasnuli a rozdali svítící tyčinky, 

děťátka už nechtěla rozsvítit. Program na příští dětské akce je tedy jasný  

 
Podvečer nám zpestřil Filip se svojí ohňovou show. Přehlídka masek byla 

přepestrá a všechny si zasloužily malou odměnu. 

Doufáme, že všichni odcházeli domů dostatečně unavení a hned spokojeně 

usnuli! 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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Rok utekl jako voda a máme tu opět čas Adventu a Vánoc. Přeji nám všem, 

abychom se dokázali zastavit a užít si ho. Věřím, že k tomu přispěje i nabídka 

různých setkání v naší obce, kterých nás čeká opravdu požehnaně. 

Začínáme s malým předstihem už v neděli 26. listopadu na Adventu ve mlýně, 

kde se můžete těšit na adventní jarmark, dílny, koledy v podání Období sboru, 

vystoupení dětí z naší MŠ, společné rozsvícení stromečku. Nebude chybět skvělé 

občerstvení. Otevřené bude Muzeum Bylo nebylo…, kde si připomeneme 150. 

výročí narození našeho významného rodáka Josefa Waltera a kde si můžete 

prohlédnout téměř 100figurkový betlém zapůjčený od paní Klímové. Večer nás 

pak čeká komentovaná prohlídka mlýna. 

V následujícím týdnu se postupně rozsvítí stromečky ve všech částech naší 

obce. Začíná Nová Ves, která navíc rozzáří už podruhé slaměný betlém ve 

zvoničce. V neděli 3. prosince jste také zváni k adventnímu výletu do Prahy 

s Kudykamem. 

K 5. prosinci neodmyslitelně patří Mikuláš, čerti a andělé. I letos projde všemi 

částmi naší obce průvod, začíná v 16:30 v Miřejovicích, a je ideální pro ty, kteří si 

nechtějí zvát čerty domů a raději se s nimi potkat venku. Návštěvy doma pak 

nabízí druhá skupina – viz plakátek dále ve zpravodaji. 

Ve čtvrtek 14. prosince se bude nadělovat u koní ve Starých Ouholicích. 

V neděli 17. prosince se rozezní koledy a vánoční písně kostelem na Vepřku – 

přijedou k nám Bratříčci. A pak už tu bude Štědrý den, kdy se potkáváme na 

novoveské návsi a v kostele na Vepřku. 

Za kulturní výbor a spolky se těší na viděnou Bohdana Tobiášková 
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Advent klepe na dveře a stejně jako v loňském roce se Mikuláš se svými 

pomocníky vypraví do všech částí naší obce.  

K této pěkné tradici dodáme jen jednu drobnou úpravu. Trojice se letos bude 

zdržovat v každé části obce na jednom místě zhruba 20 minut. 

 Miřejovice 16:30 – 16:50 na hřišti; 

 Staré Ouholice 17:00 – 17:20 u točny autobusu; 

 Nové Ouholice 17:30 – 17:50 na parkovišti; 

 Nová Ves 18:00 – 18:20 u zvoničky; 

 Vepřek 18:30 – 18:50 před KARKEM   

Časy jsou však pouze orientační.  

Tak nezapomeňte v úterý 5. 12. s dětmi bedlivě naslouchat, 

zda neuslyšíte andělské zvonění… A pokud Mikulášovi přinesete nějaký pěkný 

obrázek s vánoční tématikou, určitě si pro vás najde něco dobrého na zub. 

Obrázky se pak stanou součástí právě probíhající Vánoční výstavy v Galerii Mezi 

živly na Miřejovické náplavce, kde si je budete moci prohlédnout třeba                 

o vánočních prázdninách při sváteční procházce.  

V případě trvalého vydatného deště se průvod nekoná. 

Za MK Miřejovice Jiří Karas 
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Téměř nemožné se podařilo. Po léta jsme si vždy a za každého počasí                     

v adventním čase neodpustili cestu na Říp za nevšedním předvánočním zážitkem 

v podobě vystoupení Bratříčků – špičkového mužského pěveckého sboru 

z Moravy za doprovodu hudecké muziky.   

V repertoáru mají adventní a vánoční 

písně. V ideálním složení je jich dvanáct 

apoštolů dobré pohody a vůle.   

Letos už v našich končinách vystupují 

po patnácté. Obvykle jejich pouť začíná 

v Praze, pokračuje přes Roudnici se 

závěrem v rotundě na Řípu. Letos dali 

místo Prahy přednost našemu 

kostelíku. O kvalitě výkonu pěvců 

svědčí i skutečnost, že před časem se jim dostalo cti vystupovat v Národním 

divadle v Praze.    

Nenechejte si ujít v neděli 17. prosince v 10 hodin tuto jedinečnou příležitost 

zažít v adventním čase silný emotivní zážitek. Poslechnout si více i méně známé 

moravské a české vánoční koledy a některé si i spolu zazpívat.  

Fotografie byly pořízeny loni v rotundě na Řípu.  

Srdečně všechny zve Bruno Vognič 
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V pátek 10. listopadu nás  zastihla smutná zpráva: navždy dotlouklo srdce krále 

maratonských tratí MUDr. Pavla Kantorka.  

Český sport ztratil jednu ze svých velkých postav. Po vážné nemoci zemřel doma 

ve věku nedožitých 94 let. 

 

Strašnický rodák reprezentoval Československo na třech po sobě jdoucích 

letních olympijských hrách v maratonu mužů (nejlépe čtrnáctý v roce 1960           

v Římě), třikrát vyhrál slavný Mezinárodní maraton míru v Košicích (1958, 1961   

a 1964). V roce 1961 dokonce triumfoval na maratonu v japonské Fukuoce, dříve 

považovaném za neoficiální mistrovství světa, kde se ze svých šesti účastí umístil 

nejhůře na 5. místě. Osobní rekord Pavla Kantorka  měl hodnotu 2:18:44. 

Byl prvním čestným členem  Maraton Klubu Miřejovice. Několikrát byl i součástí 

Miřejovického půlení, kdy náš půlmaraton startoval.  Přes osm let se Miřejovický 

půlmaraton běhá právě o Kantorkův putovní pohár. 

Od příštího roku se Miřejovický 

půlmaraton bude konat na jeho počest. 

Už ale bohužel nebudu moci 

zprostředkovat živý telemost mezi 

Miřejovicemi a Prahou, které byl celý 

život  věrný. 

Sbohem příteli, nikdy  nezapomeneme. 

Za MK Miřejovice  Pepa Burian 
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... je určen těm lidem, jejichž zemřelí jsou pohřbeni daleko a pozůstalí nemají 

možnost se ke skutečnému místu posledního odpočinku svých blízkých dostat. 

Z Kroniky obce Vepřek 1919 - 1939: "Rok 1924. V den Všech svatých (1. XI.) t.r. byl 

veřejnosti odevzdán „Hrob v dáli“, umístěný 

ve výklenku kostelním, proti vchodu do 

hřbitova. Slavnostnímu aktu byl přítomen 

plukovní kurát, vrchní superior českoslov. 

vojsk, plukovník P. Kudrna a okresní 

hejtman, rada politické správy z Kralup n/Vlt 

p. Leo Herrscher. Kolem černého 

šamotového kříže jsou upevněny tabulky se 

jmény některých vojínů ze zdejší farnosti, 

padlých ve Světové válce (1914 - 1918). 

Připojená fotografie je ze dne slavnosti." 

Na žádost tehdejšího administrátora Kralupské farnosti pana Masaříka a za podpory 

bývalé starostky Jany Uhrové naše zastupitelstvo v dubnu 2014 projednalo               

a v květnu rozhodlo o rekonstrukci této památky na naše občany, kteří položili své 

životy nebo jsou nezvěstní a nalezli svůj hrob v cizí zemi v průběhu I. světové války. 

Kompletní rekonstrukce této památky představovala opravu podkladu, výměnu 

všech tabulek se jmény našich ztracených občanů a obou tabulí s verši za nové 

(zachována velikost a styl provedení) a výměnu již nepůvodního kříže za nový.  

Takhle to zní jednoduše, že? Jenže ona 

výměna všech tabulek a tabulí pro nás tehdy 

znamenala, vzhledem k jejich stavu, velké 

detektivní pátrání. Zub času na nich hodně 

zahlodal a chyběla značná část textů, hlavně 

pak na druhé velké tabuli s verši a na většině 

z jednadvaceti tabulek se jmény našich 

občanů. V tomto případě naštěstí se k tomu 

ještě připojili památkáři. Většinou z nich máte 

v případě rekonstrukce historických objektů 

velké obavy, ale tady to znamenalo velký 

přínos.  

Zpočátku jsem pátrala v dostupných 

kronikách a materiálech, které jsem za        

12 let nasbírala návštěvami v archívech         

a muzeích. Doufala jsem, že se podaří 

dohledat rezem zničená místa.  

V rámci schvalování samotné rekonstrukce 
 Hrob v dáli před opravou 
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jsem se setkala s paní ing. Bendovou z Městského úřadu v Kralupech nad Vltavou. 

Jely jsme na stejné vlně, obě jsme propadly kouzlu tohoto pátrání a paní Bendová 

do toho zapojila "ajťáky" z kralupského městského úřadu, a to byla výhra pro obě 

tabule. Těm kouzelníkům se podařilo vytáhnout z originální fotografie z vepřecké 

kroniky (viz výše) zbytek chybějícího textu a mnohé rezem zničené texty na 

tabulkách. Jenže stále ještě něco chybělo a termín zadání výroby nových tabulek       

a hlavně pak termín slavnostního předání rekonstruovaného Hrobu v dáli se blížil 

hodně rychle.  

Znovu jsme procházeli všechny dostupné historické fotografie, znovu a znovu si je 

přeposílali, z každého znovuobjeveného písmene jsme měli obrovskou radost, 

občas nás něco zklamalo, jako například to, že pan řídící Husník si dal velkou práci 

a přesně opsal do vepřecké kroniky tabulky pěti padlých z Vepřku, ale na ty ostatní 

(včetně tabulí s verši) se lidově řečeno vykašlal.  

Nakonec jsem si vzpomněla na naše dva pomníky - v Nové Vsi a ve Starých 

Ouholicích. Na nich pak jména padlých z obou světových válek. Další srovnání 

fotografií přineslo úspěch s hledáním některých chybějících dat. Jen nerada musím 

konstatovat, že všechna se získat nepodařilo. A tak některé tabulky nesou pro mne 

smutnou větičku "ostatní text nedochován".  

V polovině června jsme odeslali definitivní objednávku pro firmu Alerion, která nové 

tabulky následně vyrobila. Pracovníci našeho obecního úřadu provedli potřebné       

a Národním památkovým ústavem schválené 

stavební úpravy a upevnění nových tabulek           

a nového železného kříže.  

Poslední červencovou sobotu roku 2014, v době, 

kdy celý svět vzpomínal na smutné sté výročí 

zahájení I. světové války a také 90 let poté, kdy 

byl Hrob v dáli poprvé předán veřejnosti, 

připomněli jsme si tuto událost také u nás. Na 

slavnosti nejprve zazněly naše zvony, pak 

promluvil administrátor Kralupské farnosti Mgr. 

Masařík a po něm starostka Jana Uhrová, která 

tím odevzdala veřejnosti nově rekonstruovanou 

památku na naše občany. Po minutě ticha za 

padlé pan Mgr. Masařík nově zavěšený kříž 

požehnal. V kostele proběhla slavnostní mše - 

rekviem za oběti I. světové války, věnovaná především občanům naší obce, kteří 

v této strašné válce položili své životy. Při mši jsme měli krásnou možnost 

poslechnout si po delší době malebný zvuk našich starodávných varhan. Přikládám 

povídku z mé knihy Ztracené životy, k jejímuž napsání mně inspirovala jedna            

z tabulek a zmiňovaný zápis kronikáře Husníka ve vepřecké kronice. Upozorňuji na 

to, že příběh je zcela smyšlený. 

Hrob v dáli v červenci 2014 
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Hrob v dáli (1918) 

„K vám, vy lesy tmavé luhy v pestré kráse,  

k vám vy vlnky hravé duše vznášela se,  

k Vám Vy naši milí v bolné smutné chvíly. 

Ret náš šeptal k Tobě milostiv buď Pane,  

duši přijmi k Sobě! Z oka slza kane,  

v cizině že dlíme vlast svou nespatříme. 

V dáli hrob tam zkrývá, tělo kleslé v boji,  

nade hrobem zpívá skřivan píseň svoji,  

nese prapor v dáli, pozdrav od nás stálý.“ 

  

Ostré říjnové slunce se opřelo vší silou do sněhem zářících štítů italských Dolomit. 

Bylo to příjemné, protože mrazivý vítr, který již pár dní vál od severu byl 

nesnesitelný. Vojín v šedém mundúru se zády opíral o drsnou skálu a pozoroval 

horské kozy, které na protějším skalnatém svahu předváděly své akrobatické skoky 

ze skály na skálu, doufajíc, že mezi kameny naleznou ještě nějaké zbytky suché 

stařiny. Bylo jí čím dál méně a kozy se stěhovaly postupně níž a níž po strmých 

stráních dolů do údolí, ve kterém se třpytila malá říčka. Odsud shora vypadala jak 

tenká modrá stužka, taková jakou o velikonocích dostával od děvčat v rodné vsi, 

aby si ji mohl přivázat na ucho košíku, ve kterém se leskla pěkně obarvená vejce.  

 Osmnáctiletému chlapci v uniformě rakousko-uherské armády se zalily oči 

slzami. Jak daleko byla jeho ves, ležící při císařské silnici do Prahy. Neuměl si tu 

vzdálenost ani představit, vždyť sem, do Itálie, putoval jeho pěší pluk na otevřených 

vagonech dlouhatánského vojenského ešalonu mnoho týdnů. Zpočátku ho cesta 

bavila, pozoroval projíždějící krajinu, nejprve ještě české nápisy na nádražích, pak 

už německé a později italské – těm už nerozuměl. Vzpomněl pana řídícího učitele 

z jejich školy, který jim říkal, že Itálie je kolébkou civilizace. Jakápak civilizace!       

Po týdnech putování skončil jejich vlak na podhorském nádražíčku, během pár 

hodin vyložili všechnu výstroj, zatížili jí malé horské muly, torny posunuli na zádech 

a vydali se vzhůru do hor, aby tam bránili jakýsi průsmyk s nevyslovitelným jménem.  

 Opravdu tady nebylo ani památky po jakékoliv civilizaci, leželi tu v šedých 

špinavých uniformách, zarostlí chlapi, plní vší, s nemocnýma očima, vyhublí             

a většinu času letargičtí. Občas dorazila malá skupina nových posil, přinesli na 

zádech trochu jídla, nějaké ničemu nepomáhající léky, sporadicky jeden dva dopisy 

z domova.  

 Ta skupina českých vojáků, poskládaná z tatíků rodin a mladičkých chlapců, 

které povolala Rakousko-uherská monarchie do války, už toho měla dávno dost. 

Bylo málo jídla, nebýt horského potůčku nebylo ani co pít, nebyly léky, nebylo 
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mýdlo, aby se v tom potůčku mohli alespoň trochu umýt. Seděli pod skalním 

převisem, vedle sebe opřené strojové pušky čili kulomety, jak jim říkali někteří 

důstojníci. Občas se pod nimi v údolí objevila skupina cizích vojáků, tak z těch 

pušek vypálili pár dávek, jen tak, aby bylo vidět, že něco dělají, že tam stále ještě 

jsou. 

 Čím více se blížila zima, tím více se objevilo reptajících. Víceméně neustále 

na něco nadávali, ale teď už ta slova začala dostávat pevnější obrys jakéhosi plánu. 

Začalo se stále častěji diskutovat o tom, že už mají toho válčení dost, že by se měli 

raději vzdát Italům, prý je to v zajateckých táborech daleko lepší než tady, alespoň 

jídla je tam prý dost. Jeden z poslů, kteří se tady občas objevili se zprávou z vedení 

jejich pluku, přinesl také zprávy jiného druhu. Když se s unavenými vojáky dělil         

o těch pár cigaret, které přinesl, rozšiřoval také zvěsti o zajatých vojácích monarchie 

nebo přímo zběhů, které Italové shromažďují v zajateckých táborech na druhé 

straně hor. Prý se tam dokonce tvoří dobrovolnická armáda, složená jen z českých   

a slovenských vojáků a spadající pod Národní radu Československa. Legie, které 

takto vznikly, zasáhly už v září do bojů na italské straně, proti monarchii.  

 Jak zima stále více zalézala za nehty, jak stále více jim mrzly nohy, ubývalo 

jídla, docházely cigarety, přibývalo vší a nemocí všeho druhu, tím více stoupalo 

odhodlání s tou mizérií skončit. Jednou navečer se pár chlapů dohodlo, že zběhnou, 

sejdou dolů do údolí a vzdají se prvnímu italskému vojákovi, kterého potkají. Šedé 

ráno plné těžkých sněhových mraků je už zastihlo na mostku, který vedl na druhou 

stranu té malé horské říčky, plné obrovských balvanů. Náš mladičký vojín byl také 

s nimi, opojen představou svobody, jídla, tepla a suchého šatstva.  

 To malé tmavé italské děvče, které před sebou hnalo stádečko špinavých 

hubených ovcí, ne nepodobných jim samým, se strašně polekalo. Pasačka              

si pěstičkou ucpala ústa, aby nekřičela a vyděšenýma očima zírala na tu tlupu 

pobudů, ve které se změnili jindy důstojní obyvatelé českého venkova. Rukama      

se s ní snažili dorozumět, všemožně jí dávajíc najevo, že od nich jí žádné nebezpečí 

nehrozí. Ptali se na cestu, českými i německými slovíčky se snažili přesvědčit to 

k smrti vyděšené děvče, aby je odvedlo k italským vojákům.  

 „Madre di Dio!“ byla první slova, která se jí prodrala rty. Trochu se uklidnila, 

když viděla, že jejím ovečkám neublíží, naopak ten nejmladší z nich, ještě 

bezvousý, přinesl od říčky jednu zatoulanou ovci v náručí. Odvedla je k vesnici, kde 

se jich ujal jakýsi vousáč a celou skupinu zběhů odvedl do stodoly na konci vesničky 

a nechal je tam. Porozuměli jen, že mají počkat do druhého dne, kdy přijde někdo, 

kdo se s nimi domluví o dalším postupu. Moc se jim to nelíbilo.  

 Bílá ranní mlha se nerozplynula ani před obědem, když se ve vratech stodoly 

objevil muž v uniformě italské armády a za ním ještě jeden, v civilním ovčím 
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kožichu. Italský voják sypal rychlým tempem jedno italské slovo za druhým, 

energicky si pomáhal rukama, ten v kožichu za ním stál a jen se usmíval. Pak 

zatahal vojáka za rukáv a gestem mu dal najevo, aby už mlčel. 

 „Zdravím vás, krajané,“ pronesl srozumitelná česká slůvka a pak už se jen 

usmíval nadšení, se kterým se ho všichni jali objímat. „Odvedu vás dolů do údolí, 

tam se oficiálně vzdáte a hned se přihlásíte do legií,“ nastínil jim jejich nový 

průvodce budoucnost. Vydali se na cestu, s radostí za sebou nechávajíc vysoké 

dolomitské skály se vší tou vojenskou mizérií.  

 Cesta z jejich vojenského punktu u Predazza do Cavalese, který ležel sice ve 

stejné italské provincii, ale byl již za čárou fronty, byla strastiplná. Začala krutá 

alpská zima, po teplých slunečních paprscích ani památky. Rozdrbané mundúry, 

děravá bagančata, hladem kručící žaludky – nic z toho nepřidávalo na optimismu. 

Navíc se ještě od svého průvodce dozvěděli, že podobné dezertéry jako jsou oni, 

zvláště ty z Čech, se snaží lapit rakouští vojáci, kteří na ně číhají již s provazy 

v rukou, aby je mohli vzápětí pověsit na nejbližším stromě.  

 Při takových řečech skupinka ztichla, muži se pevněji chopili pušek, 

zkontrolovali náboje v nich a ostražitě se rozhlíželi po okolí. Všude bylo ticho, 

sněhové závěje kolem tlumily zvuky. Mladý vojín šel poslední, často se ohlížel za 

sebe, jestli je nikdo nepronásleduje. Srdce se mu rozbušilo při každém sebemenším 

zvuku. Nad hlavou mu proletěl jakýsi veliký pták, v lese vpravo se ozvalo zavytí. 

„Určitě vlk,“ napadlo vyděšeného chlapce. Zůstal stát a snažil se zaslechnout další 

zvuky. Z dálky bylo slyšet vrčení nějakého motoru, nedokázal v první chvíli rozeznat 

jakého. Zvuk se přibližoval poměrně rychle a než se chlapec vzpamatoval, přeletělo 

nad ním, poměrně dost nízko na to, že se pohybovalo v horské soutěsce, letadlo 

s rakousko-uherskými kříži na spodní ploše křídel. Rozštěkal se kulomet, ten zvuk 

znal – pár takových kulometů měl i jejich pluk. Rychle zalehl do závěje u cesty, 

doufajíc, že ho kulometčík nezahlédne. Letadlo přeletělo, zvedlo nos nad údolí        

a velkým obloukem se začalo vracet, postupně snižujíc výšku. Bylo vidět, že si jejich 

skupinku vybralo za svůj cíl.  

 Pusu plnou sněhu, oči plné slz, rychle mladík hrabal sníh pod sebou s marnou 

snahou ukrýt se. Dlouhá dávka z kulometu vyryla brázdičku ve sněhu, která se 

v místě hlavy nešťastníka rychle zbarvila krví. Než vydechl naposledy, zažaloval na 

svůj osud: „Zač mně trestáš, Bože?“  

 Uplynulo jen několik dalších dnů a ten první celosvětový válečný konflikt,       

ve kterém se bojovalo ve třech světadílech a zahynulo v něm 10 miliónů vojáků        

a 8 a půl miliónu civilistů, podpisem příměří v železničním vagónu pět minut po páté 

hodině ranní v jednom malém městečku na severu Francie skončil.   

Jaroslava Klímová 
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V Klubíku LVÍČEK se děti každý týden 

pěkně činí: pokaždé si odnášejí několik 

výrobků, které se tématicky váží 

k ročnímu období nebo svátkům. A nebo 

tvoří jeden velký společný – jako je 

třeba tento krásný velký lvíček, který je 

maskotem Lvíčku. 

Součástí hodiny jsou i pohybové 

aktivity, aby se děti trochu protáhly. 

Klubík se koná každou středu                 

od 15:30 v sále obecního úřadu              

a vítány jsou všechny děti! 
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25. listopadu Poslední leč - myslivecká zábava - sál OÚ od 19 hodin 

26. listopadu Advent ve mlýně - od 15 hodin v Satranově mlýně - Vepřek 

26. listopadu Zájezd Spolku seniorů - Divadlo Na Fidlovačce 

29. listopadu Rozsvěcení stromečku a betlému v Nové Vsi - od 17 hodin na návsi 

1. prosince Rozsvěcení stromečku v Miřejovicích - od 17 hodin na hřišti 

2. prosince Rozsvěcení stromečku ve Starých Ouholicích - od 17 hodin u hospody 

3. prosince Výlet Turist. klubu KUDYKAM - adventní Praha 

3. prosince Rozsvěcení stromečku v Nových Ouholicích - od 17 hodin u střediska 

3. prosince Rozsvěcení stromečku ve Vepřku - od 17 hodin u Karka 

5. prosince Mikulášský průvod obcí - od 16:30 hodin 

6. prosince Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

7. prosince  Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

14. prosince Ježíšek u koní - od 15 hodin v jezdeckém klubu ve Starých Ouholicích 

17. prosince Adventní koncert v kostele na Vepřku - od 10 hodin 

24. prosince Štědrý den na návsi - od 14 hodin 

24. prosince Betlémské světlo - od 14:30 do 16:30 v kostele na Vepřku 

1. ledna 2024 Novoroční běh 

 

 
Podzimní momentka z Muzea Bylo nebylo… ve mlýně


